



英语词汇巧战一本通系列丛书

2009 最新大纲

# 考研英语词汇

## 巧战一本通

主编 戴云 梁莉娟

主审 郭崇兴

第3版



科学测试 合理规划 进度  
合理分类 突出高频 词汇  
经典考题 检测掌握 程度  
名师导学 剖析常见 考点  
巧记妙招 点津记忆 方法



机械工业出版社  
CHINA MACHINE PRESS



英语词汇巧战一本通系列丛书

# 考研词汇巧战一本通

第3版

主 编 戴 云 梁莉娟

副主编 马瑛杰 刘丹燕

参 编 张秀峰 黄 欣 石洪宇

赵 娟 李学勤 郝雪琴

高 路 王晓红 宋淑英

冯玉红 张广龙 姜晓丽

师文杰

主 审 郭崇兴



机械工业出版社

本书是按照《2008年全国硕士研究生入学统一考试英语考试大纲(非英语专业)》要求编写的,根据词汇掌握的难易程度,将大纲词汇分为考研一般词汇、考研高频词汇和考研超纲词汇,便于广大考生有的放矢地复习。一般词汇和高频词汇部分都配有一定量的测试题,根据测试成绩,给出了不同的复习建议。针对高频重点词汇,给出了真题例句。针对重要知识点和考点,给出了名师导学。本书灵活地运用了各种词汇记忆方法,帮助读者巧记词汇。

#### 图书在版编目(CIP)数据

考研词汇巧战一本通/戴云,梁莉娟主编. —3版. —北京:机械工业出版社, 2008.1

(英语词汇巧战一本通系列丛书)

ISBN 978-7-111-18652-6

I. 考... II. ①戴... ②梁... III. 英语—词汇—研究生—入学考试—自学参考资料 IV. H313

中国版本图书馆CIP数据核字(2008)第010024号

机械工业出版社(北京市百万庄大街22号 邮政编码100037)

责任编辑:孟玉琴

责任印制:李妍

保定市中华美凯印刷有限公司印刷

2008年1月第3版第1次印刷

101mm×184mm·15.75印张·852千字

0001—6000册

标准书号:ISBN 978-7-111-18652-6

定价:22.00元

凡购本书,如有缺页、倒页、脱页,由本社发行部调换  
销售服务热线电话:(010)68326294

购书热线电话:(010)88379639 88379641 88379643

编辑热线电话:(010)68354423

封面无防伪标均为盗版



# 前言

考研竞争日趋激烈，考生只有把握先机，才能在竞争中立于不败之地。

《考研词汇巧战一本通》把大纲词汇按难易程度进行了分级，考生可根据自身的英语水平选择合适有效的复习策略。本书打破了以往很多词汇书主次不清、难易不分、平均分配时间和精力编排方式，给考生以更明确的指导，既节省了时间，又提高了效率，从而帮助学生在最短的时间内对考研词汇有一个全面的掌握和运用。

本书编者长期从事考研英语辅导工作以及研究生英语教学工作，出版过深受考生喜爱的考研辅导丛书。本书根据教育部最新公布的《2008年全国硕士研究生入学统一考试英语考试大纲（非英语专业）》中的词汇表编写，涵盖了大纲中所有考研词汇。同时也囊括了历年真题中所出现的常考超纲词汇。

本书想考生所想，在以下方面精心构思：

为加强复习的针对性，本书设置了一般词汇和高频词汇测试成绩与复习建议对照表，对不同程度的考生给予不同的复习建议。

本书正文包括考研一般词汇及测试题、考研高频词汇及测试题和考研超纲词汇三个部分。在一般词汇和高频词汇前各提供了一定数量的测试题，考生在学习词汇之前最好先自我测试，根据测试成绩，参照本书提供的建议和策略，制订出自己的复习计划。

本书高频词汇部分采用的是以句带词、以词带词的独到的编排方法。本书一反词汇手册、工具书以词带句的惯常安排，先呈现给读者的是一个历年真题中出现的句子或一个典型例句，而后才是单词的常规信息。为了有效地帮助考生横向快速扩展词汇，本书还设置了“想一想”，率先推出了让考生耳目一新的“联想词”，这样做可以让考生开阔视野，举一反三，成串记忆。因为这一部分的单词是考生应重点掌握的单词，考生不但要掌握单词的几层意思以及它的扩展词，还要熟悉其用法。另外，英语中有许多特殊用法、习惯搭配。这是在语言形成和发展的长期过程中保留下来的，无法用一般的语法规则来套用和解释。针对这种情况，本书在相关词条下设有“名师导学”，虽寥寥数语，却能一针见血地解开许多考生百思不解的疑惑。

本书的另一个重要特点就是高度重视历年真题。考研英语经过十几年的发展，出题具有一定的重复性。本书绝大多数例句摘自过去十年来的全真考研试卷，例句出自全真试题之多，涉及全真试题面之广，前所未有，这也是考研之前极好的热身训练。为了更好地比较同义项在英汉双语语境中的异同，帮助考生更好地学习记忆词汇，我们对例句也附上了汉语译文，让考生在记忆词汇的同时，进行考试真题的实战演练，以使考生在考场上面对试题时也能从容不迫、驾轻就熟。

本书附录的编排也打破了常规的附录结构安排，加入了考研常用词组和考研写作词汇两类应试性内容。考生使用本书既能掌握单词、词组，又能提高写作能力。

本书为考生提供了最佳的考研英语词汇解决方案。仔细研读本书，突破词汇难关指日可待。

编者



# 目 录

## 前言

各部分词汇测试成绩与复习建议对照表.....	1
------------------------	---

第一部分 考研一般词汇及测试题.....	3
----------------------	---

一、考研一般词汇测试题.....	3
------------------	---

二、考研一般词汇.....	9
---------------	---

第二部分 考研高频词汇及测试题.....	81
----------------------	----

一、考研高频词汇测试题.....	81
------------------	----

二、考研高频词汇.....	95
---------------	----

第三部分 考研超纲词汇.....	628
------------------	-----

附录.....	660
---------	-----

附录一 常用词组.....	660
---------------	-----

附录二 常用写作词汇.....	714
-----------------	-----

## 各部分词汇测试成绩与复习建议对照表

测试内容	测试要求	测试成绩(分)	复习建议
一般词汇	测试时间: 50 分钟 测试题量: 100 题 分值计量: 1 分/题 测试要求: 在规定时间内 独立连续闭卷测试	测试成绩 $\geq 95$	基本不用专门复习, 在学习中运用、复习即可
		$95 >$ 测试成绩 $\geq 82$	建议迅速整理出没有掌握的词汇, 重点复习, 一天为一个复习周期, 反复循环两到四个周期
		$82 >$ 测试成绩 $\geq 67$	建议迅速整理出没有掌握的词汇, 重点复习, 两到三天为一个复习周期, 反复循环三到五个周期
		$67 >$ 测试成绩	建议全面复习的同时, 整理出大量没有掌握的词汇, 重点复习, 三到五天为一个周期, 坚持循环四到六个周期
		测试成绩 $\geq 95$	建议迅速整理出没有掌握的词汇, 重点复习, 一天为一个周期, 坚持反复复习两到四个周期
		$95 >$ 测试成绩 $\geq 84$	建议迅速整理出没有掌握的词汇, 重点复习, 两到三天为一个复习周期, 反复循环四到六个周期
高频词汇	测试时间: 105 分钟 测试题量: 200 题 分值计量: 0.5 分/题 测试要求: 在规定时间内 独立连续闭卷测试	$84 >$ 测试成绩 $\geq 69$	建议迅速整理出没有掌握的词汇, 重点复习, 三到五天为一个复习周期, 反复循环四到五个周期
		$69 >$ 测试成绩	建议全面复习的同时, 整理出大量没有掌握的词汇, 重点复习, 一周为一个周期, 坚持循环四到六个周期



### 对照表特别说明:

1. 表中所指的一个周期是指将该部分没有掌握的单词完整地复习一遍所用的时间。
2. 在每个周期中, 将每天的单词分成 2~3 个时间段来记忆, 多次少量比一次多量的效果要好。并不断总结构词法, 将构词法知识运用在记单词中。
3. 每次记忆词汇的过程中, 一定要对不同陌生程度的单词做上不同的标记。反复记忆的过程中, 一定要反复标记, 反复筛选陌生词汇。
4. 每次在记忆新词之前, 一定要浏览前一天已背的词汇。同一个周期中, 尽可能地充分利用零碎时间, 在不同的场景下反复记忆。
5. 记忆单词的第一步, 最好是能够大声地朗读出来。同时, 可以变换记忆单词的方式, 如在纸上写、造句、公交车上背、写邮件……随时保持记忆的新鲜感。
6. 识记新词一定要理解其含义和用法, 认真研读经典例题和例句。每天的单词记忆一定辅以大量的练习题, 在运用中掌握词汇。
7. 整册词汇复习完后, 希望大家还要巩固自己的成果, 将书翻到前面, 对曾经记忆的单词再进行复习, 以达到长期记忆的目的。
8. 本复习进度表是根据本书的结构特点, 结合测试学课题研究和多位英语教学一线教师自身多年的教学研究成果编制而成的, 供广大读者参考。



# 第一部分 考研一般词汇及测试题

## 一、考研一般词汇测试题

Directions: Fill in the blanks with the appropriate words from the box. Change the form if necessary.

### Test 1

achieve	approve	admire	actual	agreement
ahead	announce	anxious	address	avoid

- 1) The \_\_\_\_\_ patterns of spreading of the AIDS virus change from culture to culture.
- 2) Officials said there was widespread \_\_\_\_\_ on the need to promote growth by cutting government spending.
- 3) He had \_\_\_\_\_ all his goals for the organization, and felt there were no challenges left there for him.
- 4) I know there are some big problems \_\_\_\_\_ of us, but I'm sure we can overcome them.
- 5) The Medical Research Council said it could not \_\_\_\_\_ the use of the new drug without further tests.
- 6) Police were anxious to \_\_\_\_\_ any ugly scenes when the two boys made their first appearance in court nine days ago.
- 7) Prince Charles \_\_\_\_\_ her sense of style and color and left the burden of decoration to her.
- 8) We promised to try every effort to \_\_\_\_\_ the problem.
- 9) Both sides were \_\_\_\_\_ that the contract should be signed as quickly as possible.
- 10) The government hopes that the court will \_\_\_\_\_ its findings before the end of the month.

### Test 2

back	best	beyond	blind	break
born	cost	cover	carry	clear

- 1) We don't know how to deal with this problem because it is really \_\_\_\_\_ our expectation.
- 2) But a \_\_\_\_\_ person can still recognize a friend by the sound of his footsteps or even his scent.
- 3) I decided to enter for the chairman since all of my colleagues

\_\_\_\_\_ me up.

4) The government has threatened to bring in the army to \_\_\_\_\_ the 10-month-old strike.

5) They live in a village but it's only an hour from London, so they have the \_\_\_\_\_ of both worlds.

6) The Ideal Home Decorating School gives you details of exclusive readers' courses that \_\_\_\_\_ everything from paint effects to dried flowers.

7) What you must do is \_\_\_\_\_ out as much investigation as is reasonably possible to narrow it down to one suspect.

8) A preference for country living is \_\_\_\_\_, and in some remote rural districts there was even a significant growth in population.

9) The Department of Education estimates that it will \_\_\_\_\_ \$17 billion to build the new schools.

10) It seems that he is \_\_\_\_\_ to be a musician because he has so great talents in music.

### Test 3

celebrate	control	danger	distant	drop
else	end	face	far	comfort

1) Heads of department can make some decisions, but the chairman has overall \_\_\_\_\_ within the company.

2) The organization ran a national campaign about the \_\_\_\_\_ of cigarettes and other tobacco products.

3) We \_\_\_\_\_ the national day on October 1st every year.

4) Henry complains of her talking to someone \_\_\_\_\_ while dancing with him and compares a country dance to a marriage.

5) I said a lot of words to \_\_\_\_\_ him, but those words didn't work.

6) As she was growing up, her father was always \_\_\_\_\_ and took little interest in her achievements.

7) There are a \_\_\_\_\_ greater number of women working in television than twenty years ago.

8) The crying continued after that, and continues, but now with other parents who \_\_\_\_\_ the same kinds of problems.

9) Winter was finally \_\_\_\_\_, and the first flowers of spring had begun to appear.

10) Because of strong opposition, the government has \_\_\_\_\_ plans to increase taxes on fuel.

### Test 4

fall	feed	declare	forward	force
free	disaster	good	hand	drive



- 1) He regretted telling a lie when asked to \_\_\_\_\_ at the airport.
- 2) A strange light frightens her, and she screams to be \_\_\_\_\_ from the room, falling unconscious when escape is denied.
- 3) He had \_\_\_\_\_ into the habit of having a coffee every time he passed the coffee machine.
- 4) They were halfway up the mountain, when the weather became so bad that they were \_\_\_\_\_ to turn back.
- 5) You will be able to study them at length and note at what depth they are \_\_\_\_\_.
- 6) After the Labor Party conference, he stated that we could now go \_\_\_\_\_ as a united party.
- 7) His parents are strongly against her marriage, which nearly \_\_\_\_\_ her crazy.
- 8) Therefore, are we not wise in being extremely cautious before we \_\_\_\_\_ over our money supply to a third party?
- 9) Everyone has the capability of making themselves something \_\_\_\_\_ to eat when they get home in the evening.
- 10) It was really a \_\_\_\_\_ for him to hear his parents died in a car accident.

## Test 5

heart	hide	guilty	hunger	hurry
education	lead	line	empty	long

- 1) You should be \_\_\_\_\_ of those rude words that you have said to him.
- 2) Many people could die from cold and \_\_\_\_\_ this winter as the war continues.
- 3) Let's stop talking about irrelevant issues, and get to the \_\_\_\_\_ of the matter.
- 4) As the warriors turned to fight, Joseph \_\_\_\_\_ the helpless ones towards the gorge into which Canyon Creek ran.
- 5) I tried to \_\_\_\_\_ my anxiety from the rest of the family by pretending that everything was normal.
- 6) He was \_\_\_\_\_ for everyone to leave, so that he could think in peace about what had happened that day.
- 7) The classroom is \_\_\_\_\_ and I don't know what happened to those students.
- 8) And I remember looking back, and at the very end of the \_\_\_\_\_ was the calf, following us.
- 9) One unexcused absence can \_\_\_\_\_ to a ninety-day suspension of benefits; four unexcused absences can cause expelling from welfare entirely.

10) The local government is pouring a lot of money to improve the level of \_\_\_\_\_.

## Test 6

make	honor	hesitate	neither	order
own	pass	part	play	point

1) He \_\_\_\_\_ about whether to go there or not, so he came to me for some suggestion.

2) But people in these \_\_\_\_\_ name their children after their favorite stock-car racer, and they're proud to tell you so.

3) Engineers have been working throughout the night to \_\_\_\_\_ the bridge safe.

4) In his speech, Marks made the \_\_\_\_\_ that far more people died from smoking tobacco than from taking drugs.

5) He graduated with \_\_\_\_\_ from this university in 1980.

6) Age-sensitive political issues such as social security and medicare will \_\_\_\_\_ a major role in the campaign, of course.

7) The authorities were not sympathetic to the students' demands, \_\_\_\_\_ would they tolerate any disruption.

8) The United Nations Security Council has \_\_\_\_\_ a resolution asking the two countries to resume peace negotiations.

9) It is an actual spacecraft from the Soviet space shuttle program, \_\_\_\_\_ and operated by former cosmonauts and space program employees.

10) He also \_\_\_\_\_ that all public meetings or conferences had to be cleared with the Mayor's office three days in advance.

## Test 7

murder	pull	measure	put	respect
result	revolution	introduction	run	safe

1) It is time for government to take strict \_\_\_\_\_ to deal with the sharp increase of consuming price.

2) The photographer arranged the wedding guests, \_\_\_\_\_ the smallest ones at the front.

3) He was wrongly charged with guilt of \_\_\_\_\_ ; in fact, he was innocent.

4) Mr. Elliott suffered both internal and external injuries when he was allegedly \_\_\_\_\_ down twice by a car at the weekend.

5) I put my hand into my jacket pocket, felt for the pack, and \_\_\_\_\_ one out.

6) New powers to refuse wastes and revoke licenses are potentially powerful weapons in controlling the movement and \_\_\_\_\_ disposal



of wastes.

7) The \_\_\_\_\_ of this new assembly line really enhanced the productivity.

8) Abandoned by her family and deserted by her servants, Elena Smith was incapable of grasping that a \_\_\_\_\_ had happened.

9) Pleased with the \_\_\_\_\_, Buckingham then asked his former bandmate who he should get to play bass on the album.

10) Surely it was more important to keep a proper distance from your servants and employees, so that they \_\_\_\_\_ you.

## Test 8

see	send	ounce	sink	ordinary
spread	share	solve	second	significant

1) I am so worried because I have only a (n) \_\_\_\_\_ of time left to finish the task.

2) She couldn't stand the poverty, seeing people \_\_\_\_\_ lower and lower, with no ambition.

3) Sexual discrimination is \_\_\_\_\_ to be an important factor in discouraging women from careers in engineering.

4) He really did something great although he is a (n) \_\_\_\_\_ man.

5) He traveled all over the world, but decided to \_\_\_\_\_ his son to school in England.

6) Mark Elder conducts a performance that is \_\_\_\_\_ to none in brilliance and precision.

7) Officials hope the Navy will \_\_\_\_\_ the mystery of four bombs that are missing from the wreckage of a military jet.

8) Everywhere I turned in the dorm, there were white faces, except for two black students who \_\_\_\_\_ a room.

9) With the large number of children \_\_\_\_\_ out over the country, it was inevitable that visits were infrequent.

10) There is a \_\_\_\_\_ difference between the number of home births now and ten years ago.

## Test 9

struggle	suggest	steady	take	speech
moment	touch	suppose	shame	remain

1) The plane \_\_\_\_\_ off at 10, so we have to kill the time by playing the card.

2) We will invite the scientist to deliver a \_\_\_\_\_ to us.

3) When you are first \_\_\_\_\_ to make your business a success, you are particularly vulnerable.

4) If the average middle class white schoolchild is out of \_\_\_\_\_

with the literary standard, the minority child is doubly so.

5) Some girls in that country feel that refusing their parents' choice of husband will bring \_\_\_\_\_ on their family.

6) These changes in mortality, especially among the old elderly, \_\_\_\_\_ that we have not reached the maximum human life span.

7) There are many reasons to \_\_\_\_\_ that Shakespeare was familiar with the stories of medieval Italy.

8) When he was promoted to deputy chairman of the Plastics Division in 1966 he \_\_\_\_\_ in charge of the film group.

9) At the \_\_\_\_\_ I saw him, I knew I had fallen in love with him.

10) The United States has traditionally offered the poor relatively easy access to the middle class if they can find \_\_\_\_\_ work.

## Test 10

warm

wear

physical

significance

worry

pride

weight

weather

within

warn

1) It is good for one to take \_\_\_\_\_ check every year.

2) This new discovery is of great \_\_\_\_\_ in the human history.

3) She would wear the Persian lamb to the meeting of the Symphony Orchestra Club tonight, even if it was a bit \_\_\_\_\_.

4) As a result of the government's program, the \_\_\_\_\_ of the public enterprise sector was significantly reduced.

5) He got the Nobel prize and all his family members took \_\_\_\_\_ in him.

6) There is no reason to \_\_\_\_\_ your watch this way, except that your father told you to do so.

7) Although he was not as ill as he had made out to Elaine, he still felt a bit under the \_\_\_\_\_.

8) Legislative opponents \_\_\_\_\_ about the possibility of more initiative campaigns, however, the September plan was dropped.

9) A senior official in the State Statistical Bureau \_\_\_\_\_ that demand had to be controlled to avoid runaway inflation.

10) Now anyone dialing in from home has as much information and computing power \_\_\_\_\_ reach as the biggest companies.

## Keys:

- Test 1** 1) actual 2) agreement 3) achieved 4) ahead  
5) approve 6) avoid 7) admired 8) address  
9) anxious 10) announce

- Test 2** 1) beyond 2) blind 3) back 4) break



- |                |              |                 |                 |               |
|----------------|--------------|-----------------|-----------------|---------------|
|                | 5) best      | 6) cover        | 7) carry        | 8) clear      |
|                | 9) cost      | 10) born        |                 |               |
| <b>Test 3</b>  | 1) control   | 2) dangers      | 3) celebrate    | 4) else       |
|                | 5) comfort   | 6) distant      | 7) far          | 8) face       |
|                | 9) ending    | 10) disaster    |                 |               |
| <b>Test 4</b>  | 1) declare   | 2) freed        | 3) fallen       | 4) forced     |
|                | 5) feeding   | 6) forward      | 7) driven       | 8) hand       |
|                | 9) good      | 10) disaster    |                 |               |
| <b>Test 5</b>  | 1) guilty    | 2) hunger       | 3) heart        | 4) hurried    |
|                | 5) hide      | 6) longing      | 7) empty        | 8) line       |
|                | 9) lead      | 10) education   |                 |               |
| <b>Test 6</b>  | 1) hesitated | 2) parts        | 3) make         | 4) point      |
|                | 5) honor     | 6) play         | 7) neither      | 8) passed     |
|                | 9) owned     | 10) ordered     |                 |               |
| <b>Test 7</b>  | 1) measures  | 2) putting      | 3) murder       | 4) run        |
|                | 5) pulled    | 6) safe         | 7) introduction | 8) revolution |
|                | 9) results   | 10) respected   |                 |               |
| <b>Test 8</b>  | 1) ounce     | 2) sinking      | 3) seen         | 4) ordinary   |
|                | 5) send      | 6) second       | 7) solve        | 8) shared     |
|                | 9) spread    | 10) significant |                 |               |
| <b>Test 9</b>  | 1) takes     | 2) speech       | 3) struggling   | 4) touch      |
|                | 5) shame     | 6) suggest      | 7) suppose      | 8) remained   |
|                | 9) moment    | 10) steady      |                 |               |
| <b>Test 10</b> | 1) physical  | 2) significance | 3) warm         | 4) weight     |
|                | 5) pride     | 6) wear         | 7) weather      | 8) worried    |
|                | 9) warned    | 10) within      |                 |               |

## 二、考研一般词汇



**a / an** [ə/æn] *n. art.* 一个; 每, 每一; 任何一个

**ability** [ə'biliti] *n.* [C; U] 能力, 才能, 才智; 技能, 本领

**able** ['eɪbl] *a.* 能够, 有能力的, 能干的; 胜任的, 称职的

**常用搭配** **be able to do** 能够做……, 有能力做……

**be unable to do** 不能够做……, 没有能力做……

**about** [ə'baʊt] *ad.* 在四周, 到处; 差不多, 大约; 在附近

*prep.* 在……周围, 在各处; 在……附近; 关于, 对于

**above** [ə'blʌv] *ad.* 在(或向)上面; 在上文; (数量、水平、年龄等)在上, 以上 *prep.* 多于, 大于; 超乎……之所及; 在……之上

**absent** ['æbsənt] *a.* 缺席, 不在; 心不在焉的

**常用搭配** be absent from 缺席, 不在现场

absent-minded *a.* 心不在焉的

**accept** [ək'sept] *vt.* 接受; 认可; 担任(职位等)

**accident** ['æksɪdənt] *n.* (不幸的)意外遭遇, (交通)事故, 意外因素

**ache** [eɪk] *vi.* (持续性的)痛, 疼痛; 渴望

**常用搭配** toothache 牙疼

backache 背疼

stomachache 胃疼

**achieve** [ə'tʃi:v] *vt.* 完成, 实现; (经努力)达到, 得到

**across** [ə'krɒs] *ad.* 从一边到另一边; 在对面, 向对面,

*prep.* 穿过, 越过; 在……对面, 在……对侧; 从一边到另一边

**act** [ækt] *n.* 行为, 行动; 行动过程; 举止, 表现; 法案, 赦令;

装腔作势, 表演, 假装 *vt.* 举动像……; 装出; 扮演, 演戏,

把(事物, 情感)表现出来; 使举止与……相称 *vi.* 做事, 行

动; 起作用, 见成效; 举止, 表现; 表演, 扮演; 假装, 做戏

**常用搭配** act as sb./sth. 充当某角色, 担任某工作

act on sth. 根据……行事; 对……有影响

**action** ['ækʃən] *n.* [U] 行动, 行动过程; 作用, 影响; (机械的)

功能, 功用; 行为, 实际的行动; 情节; 动作, 姿态; 战斗, 交战

**常用搭配** take some actions 采取行动

**active** ['æktɪv] *a.* 活跃的, 敏捷的; 积极的, 主动的; 活动中的, 有效的; (军队)现役的

**activity** [æk'tɪvɪti] *n.* 活动, 活动力; 行动; 活跃, 敏捷

**actor** ['æktə] *n.* 男演员; 参与者; 行动者

**actress** ['æktrɪs] *n.* 女演员

**actual** ['æktʃuəl] *a.* 实际的, 真实的, 事实上的; 现行的

**add** [æd] *vt.* 增添, 添加; 进一步说明, 补充说明; 加, 计算

**address** [ə'dres] *n.* 住址; 地址, 通讯处; 演讲, 致词 *vt.* 在

(信件、包裹等上)写姓名住址; 向……演说, 向……作讲话

**admire** [əd'maɪə] *vt.* 钦佩, 赞赏; 欣赏, 羡慕; 称赞, 夸奖

**admit** [əd'mɪt] *v.* 承认, 供认 *vt.* 准许……加入, 允许……

进入; (认为真实, 合法、有效而)接受, 确认 *vi.* 通往,

开向; 容许, 给予机会; 承认

**adverb** ['ædvɜ:b] *n.* 副词; 状语词语

**advice** [əd'vaɪs] *n.* [U] 劝告, 忠告, 建议 [pl.] 报告, 情报,



通知

**常用搭配** take one's advice 接受某人的建议

**advise** [əd'vaiz] *vt.* 劝告, 忠告; 建议; 通知, 告知

**常用搭配** advise doing sth.; advise sb. to do sth.

建议(某人)做某事

advise that + (should) do (虚拟语气)

**aeroplane** ['ɛərəplein] *n.* 飞机

**affair** [ə'feə] *n.* 事情; 事件; (个人的)事; 东西, 物件 [*pl.*] 事务

**afraid** [ə'freid] *a.* 害怕的, 恐惧的; 遗憾的

**after** [ɑ:ftə] *ad.* 以后, 之后, 后来; 在后面 *prep.* [表示时间] 在……以后; [表示位置]在……后面, [表示次第顺序]位于……之后, 次于; [表示时间和事件的连续性]紧挨着; (一个)接(一个); 由于, 因为; 尽管, 虽然 *conj.* 在……以后 *a.* 以后的, 后来的

**afternoon** [ɑ:ftə'nu:n] *n.* 下午

**afterwards** [ɑ:ftəwəd(z)] *ad.* 后来, 然后, 以后

**again** [ə'gein] *ad.* 又, 再, 再一次; 如前, 恢复原状; 此外, 而且, 也; 增加

**against** [ə'geinst] *prep.* 反对, 与……相反, 违反; 触, 碰, 倚, 靠, 撞; 映衬, 对比, 对照; 防备, 预防; 对……不利

**常用搭配** be against sth. / sb. 反对……

go against 反对; 与……背道而驰

**age** [eidʒ] *n.* 年龄, 年纪, 年岁, 寿命; 老年, 晚年; 时代, 时期, 年代 *vi.* 上年纪, 变老, 显老; 催人老, 使人老

**ago** [ə'gəu] *ad.* 以前, 前

**agree** [ə'gri:] *vi.* 同意, 赞成……的意见; 与……一致, 承认, 适合 *vt.* 同意

**常用搭配** agree with sb. 同意某人的观点

agree on sth. 就某事达成一致

agree to sth. / to do sth. 赞成, 同意

**agreeable** [ə'gri:əbl] *a.* 使人愉快的, 惬意的; 适合的

**agreement** [ə'gri:mənt] *n.* 同意, 一致; 协定, 协议

**agricultural** [ægrɪ'kʌltʃərəl] *a.* 农业的, 农艺的

**ahead** [ə'hed] *a. / ad.* 在前, 向前; 提前; 在前面

**aid** [eid] *n.* [U] 帮助, 援助, 救助, 助手, 辅助物, 辅助手段 *vt.* 帮助, 援助, 救助

**aim** [eim] *v.* 瞄准, 对准 *vi.* 努力, 力争, 打算, 企图 *n.* 瞄准, 靶子; 目的, 意图, 志向

**常用搭配** be aimed at 以……为目标

take ... as the aim 以……为目标